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De geboorte van de PVGE 
De PVGE werd in 1948 opgericht. Dit was het jaar dat vrouwen in België stemrecht kregen, dat door 

David Ben Goerion de nieuwe staat Israël werd uitgeroepen en dat Gandhi werd vermoord. Men was 

in het naoorlogse Nederland met de wederopbouw begonnen. Vooral gepensioneerden hadden het 

moeilijk. Het was niet voor niets dat in 1947  de “Noodwet Ouderdomsvoorziening” van Willem 

Drees (de voorloper van de AOW) werd ingevoerd.  Deze zorgde in Nederland van 1947 tot 1957 voor 

de verstrekking van een uitkering aan mannen en alleenstaande vrouwen van 65 jaar en ouder 

zonder voldoende eigen inkomsten. 

In de hongerwinter had iedereen zijn spaarcentjes uitgegeven op de zwarte markt en er waren nog 

nauwelijks pensioenen. Philips had al wel een pensioenfonds; eerst alleen voor een geselecteerde 

groep, maar vanaf 1929 voor alle werknemers. Omstreeks 1948 waren er vijfhonderd mensen met 

een Philips-pensioen. Zij hadden het niet slecht, maar het was geen weelde om na de oorlog met 

pensioen te zijn. Er was grote woningnood en er was schaarste aan alle mogelijke producten en dus 

bleven de prijzen stijgen.  

Een klein vriendenclubje van Philips-gepensioneerden dat elkaar regelmatig aan de biljarttafel trof, 

concludeerde dat er wellicht voordeel te behalen viel door krachten te bundelen. Na een aantal 

voorgesprekken nodigden zij andere gepensioneerden uit voor een bijeenkomst op 18 januari 1948. 

Het was een koude middag waarop men met achtendertig  heren in een – volgens overlevering – 

klein onverwarmd zaaltje aan de Boschdijk 6 in Eindhoven bijeen kwam. Misschien wel dankzij de kou 

werd men het snel eens: in deze bijeenkomst werd de vereniging van Philips-gepensioneerden 

opgericht, de huidige PVGE.  

Op deze bijzondere stichtingsvergadering werd de heer A. Troost tot voorzitter en de heer W. Engels 

tot secretaris benoemd.  Troost sprak daar mooie woorden: “… wij als ouderen moeten trachten de 

vriendschap en offerzin weer onder de mensen te doen leven…” en ook “… omdat het niet zo moet 

zijn dat mensen die jarenlang hebben samengewerkt aan dit prachtige bedrijf, elkaar op straat 

zonder groeten voorbijgaan …”. Velen lieten in de daarop volgende maanden blijken het helemaal 

met hem, en dus ook met het doel van de vereniging, eens te zijn en meldden zich aan als lid. 

De eerste successen 
In diezelfde oprichtingsmaand zocht het kersverse bestuur contact met Philips. Het gesprek met de 

Sociaal Economische Afdeling verliep veel beter dan ze van tevoren hadden gedacht: men kreeg een 

toezegging voor een jaarlijkse financiële ondersteuning van twee gulden per lid. In een latere fase 

werden nog extra bijdragen verstrekt. Hiermee kon de vereniging speciale aandacht aan weduwen 

en wezen geven, onder meer door voor de kinderen reisjes en sinterklaasfeesten te organiseren. Ook 

de contacten met de directie van de pensioenfondsen (je had toen pensioenfondsen A en B) 

verliepen uitstekend: de pensioenuitkeringen werden verhoogd. Ook in de daaropvolgende jaren zijn 

er steeds goede contacten met Philips geweest, die vaak tot belangrijke resultaten hebben geleid. 

In dat eerste jaar moest veel werk worden verzet. Het vriendenclubje moest worden omgebouwd tot 

een heuse vereniging. Er werd veel tijd besteed aan betere huisvesting voor ouderen in de tijd van 

woning schaarste. Er was na de oorlog in Nederland een tekort van 300 duizend woningen, terwijl er 

nog geen tien miljoen Nederlanders waren. Tevens ging het bestuur bij allerlei bedrijven en 

organisaties kortingen voor PVGE leden bedingen. 
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Belangrijke levensmiddelen waren nog steeds op de bon, alhoewel de rantsoenen wel waren 

verruimd. Vooral vlees was erg schaars en het was voor veel mensen steeds opnieuw een groot 

probleem om voldoende brandstof (toen voornamelijk kolen) te kunnen aanschaffen. 

Al snel organiseerde de vereniging verschillende clubs - onder meer biljarten, reizen, kaarten, en 

handwerken. Ook werd in enkele Eindhovense wijken een organisatie opgezet om persoonlijke 

contacten te kunnen onderhouden met leden die daaraan behoefte hadden. Er was geen gebrek aan 

ideeën en aan enthousiasme bij de leden. Dat men een dans- en een rokersclub (toen rookte nog 

90% van de mannen) niet van de grond kreeg, kwam niet door een gebrek aan belangstelling, maar 

doordat men geen geschikte ruimte kon vinden.  

Een vlagincident… 
Uit oude archieven is een mooi verhaal over een verenigingsvlag opgetekend. Voor het eenjarig 

bestaan op 18 januari 1949 werd er een commissie benoemd die het ontwerp en de productie van de 

PVGE vlag zou gaan begeleiden. Het ontwerp werd pas eind 1948 aan de verenigingsvergadering 

getoond maar toen was het te laat om de vlag in een maand te produceren. Men heeft het ontwerp 

met de prominente Lichttoren nagetekend en een papieren vlag met draagstok in de feestzaal 

opgesteld. Medio 1949 was het dundoek gereed, en de leverancier vroeg vijfhonderd gulden. Er was 

slechts driehonderd zestig gulden in kas en moest een extra bijdrage aan de leden worden gevraagd. 

Men vond dat er ook vlaggendragers moesten zijn, maar niemand meldde zich. Na enig overleg werd 

bekend gemaakt dat de dragers twee gulden vijftig per keer zouden krijgen. Toen meldden zich twee 

leden. De vlag bleek weinig gebruikt te worden want iedere keer moest er ook toestemming van de 

politie worden gevraagd. In 1960 werd het gebruik van de vlag afgeschaft en men heeft hem laten 

inlijsten en op kantoor opgehangen…  
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En een wel heel oud lid… 
Op 14 juni 1949 meldde zich een negentigjarige als lid. De reglementen hadden daar niet in voorzien. 

Men voorzag onkosten die voor het lid bij overlijden gemaakt zouden moeten worden en die niet 

door de door hem betaalde contributie gedekt werden: een vlaggendrager a twee gulden vijftig, 

heilige missen a vijfentwintig gulden en een krans van nog eens vijfentwintig gulden. Dit vond men 

niet terecht. De man kon slechts als lid worden geaccepteerd als hij zijn contributie van zijn 

vijfenzestigste verjaardag af alsnog zou betalen. Het verhaal vertelt niet of hij hier op in is gegaan… 

Ledenontwikkeling 
In maart 1949 werd het vijfhonderdste lid geregistreerd. Op de ledenvergadering werd voorspeld dat 

men zou kunnen uitgroeien tot een club van wel achthonderd leden! Toekomst voorspellen was toen 

ook al moeilijk… Kort daarna begon de geweldige expansie van Philips, met, na enige vertraging, ook 

de groei van het aantal gepensioneerden. In 1970 stonden er 3057 leden op de lijst. 

De mogelijkheden voor het bestuur waren beperkt: vergaderen gebeurde bij de bestuursleden thuis. 
Wanneer de gezelschappen te groot werden kon men een enkele keer terecht in de aula van de 
kleuterschool aan de Mathildelaan, naast het Philips Ontspannings Centrum (POC). Dank zij 
bemiddeling van Philips kreeg de PVGE in 1968 een eigen kantoortje aan de Metiuslaan 125. In 1971 
kreeg men meer ruimte in de Henriëttestraat 47 in Eindhoven. 
Veel registraties werden toen nog met de vulpen genoteerd. Om dat te veranderen is Jonkheer van 

Riemsdijk persoonlijk een typemachine komen brengen. 

Foto-impressie van clubs door de jaren heen… 

 

De tafeltennisclub “Avanti” was in 1988 de jongste club met drie tafels voor beginners en 

gevorderden.. 
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De biljarters waren dagelijks actief op een van de vier biljarts. 

 

Bridgen in het restaurant van “de Schouw”. 

  

Veldhoven had een handwerkclubje voor vrouwen, dat zeer geslaagde artikelen heeft vervaardigd. 
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Jeu-de-boulen op de banen in de achtertuin van “de Schouw”. 

      

Meten is weten…          Geldrop had koersballen op het programma staan. 
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De schaakclub “Brainpower” was iedere woensdagmiddag actief. 

 

Elke donderdagmiddag konden de liefhebbers van het sjoelen naar hartenlust hun stenen schuiven. 



De PVGE door de jaren heen                                                      
 

P a g i n a  8 | 17 

 

 

Het “Lichtstadkoor” in vol ornaat, vlak voor een optreden. 

 

De invloed van Philips 
De heer Dr. Ir. Frits Philips was van 1948 tot zijn overlijden in 2005 beschermheer van de PVGE. 

Samen met Jonkheer Van Riemsdijk heeft hij altijd serieuze interesse voor de PVGE getoond. 

Eenmaal per jaar maakten de heren tijd vrij om van het bestuur te horen hoe de vereniging zich 

ontwikkelde en wat zoal de problemen waren. Zelden werden in die gesprekken toezeggingen 

gedaan, maar meerdere malen bleken de besproken problemen later toch op de een of andere wijze 

oplosbaar te zijn. Geleidelijk aan is de band met de Philips-top afstandelijker geworden.  
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De gevolgen van een ingrijpen van Van Riemsdijk, die in 1971 Frits Philips was opgevolgd, zijn tot op 

de dag van vandaag zichtbaar. In de Centrale Ondernemingsraadvergadering bepleitte hij dat er nog 

eens goed nagedacht moest worden hoe mensen binnen het bedrijf voorbereid moesten worden op 

hun pensioen en welke nazorg de onderneming aan gepensioneerden moest verlenen. Dit heeft er 

toe geleid dat de PVGE ook opengesteld moest worden voor gepensioneerden van buiten Philips. 

Ook de naam PVGE werd aangepast tot PVGE e.o. (en omstreken) om aan te geven dat men zich 

voortaan met de Eindhovense regio zou gaan bemoeien.  

De werkzaamheden met betrekking tot het pensioenfonds en het IAK werden overgedragen aan de 

daartoe opgerichte FPVG, Federatie van Philips Verenigingen van Gepensioneerden, kortweg: de 

Federatie. 

“de Schouw” 

 

Dankzij de groei van het aantal leden en de door Philips in gang gezette veranderingen kreeg de 

PVGE meer betekenis. In 1979 verhuisde men naar de Mathildelaan 79, het adres van de vroegere 

kleuterschool. Dit gebouw werd verbouwd en kreeg de naam “de Schouw”. Het duurde nog tot 1980 

voordat de PVGE door de gemeente Eindhoven werd erkend als ouderenbond en in aanmerking 

kwam voor subsidie. Men wist een stevige positie te verkrijgen door reguliere contacten met de 

wethouder voor ouderenbeleid, de stichting Bejaardenwerk Eindhoven en het Overleg Bonden voor 

Ouderen. 

Het PVGE Reisbureau 
Op 15 december 1949 kreeg de vereniging een eigen reisbureau. Voor vrijwel iedereen waren in die 

tijd de mogelijkheden om te reizen zeer beperkt en er was veel belangstelling voor deze activiteit. In 

de eerste jaren werden twee reizen per jaar georganiseerd: in mei een “kleine reis” en in juni een 

“grote reis”. Beide waren eendaagse reizen en de deelnemers aan de grote reis kregen behalve de 

koffietafel ook nog een diner aangeboden. Je moest wel lid zijn van de “reisvereniging”. Dankzij 

bijdragen van onder meer Philips waren de kosten laag: in 1959 werd twee gulden vijftig per persoon 

gevraagd en echtparen kregen een reductie. 

Vaak bestond zo’n reis uit een rondrit, onderbroken door een bezoek aan een Philipsvestiging. In 

1959 gingen bijvoorbeeld negentien bussen naar de fabriek in Roosendaal. Later kwamen stadjes en 

mooie landschappen meer in trek. Zo ging men in 1968 met vijfendertig bussen  voor 1542 leden 

naar Zuid-Limburg. De kaartverkoop was in die tijd een belevenis: dat gebeurde op één vast moment. 

Dan stonden alle belangstellenden in een rij om te boeken en meteen af te rekenen. Dit was een 

markant ontmoetingsmoment. 
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Gedurende een aantal jaren werden er ook reisjes georganiseerd voor kinderen van overleden 

Philipswerknemers. Samen met hun moeders bezochten de circa 150 kinderen bijvoorbeeld de 

Efteling, gingen naar een speeltuin in Tegelen of naar het Eurostrand in Westerhoven. 

De reisdoelen werden gevarieerder: er kwamen ook meerdaagse reizen met soms veraf gelegen 

bestemmingen en er kwam meer aandacht voor luxe en kwaliteit van het gebodene. Er waren 

reisdagen waarop karavanen van vijf bussen in file reden. Later werden de reizen over meerdere 

dagen gespreid. Ook de administratie werd vernieuwd en de “kaartjeshalers” hoefden niet meer in 

een rij op hun beurt te gaan staan wachten. 

De eerste echte reis ging naar Luxemburg en tegenwoordig zijn er reizen naar andere (Europese) 

bestemmingen in het aanbod. Jaarlijks zijn er ook reizen voor leden die minder mobiel zijn en kunnen 

rollators en/of rolstoelen mee. 

In 1991 werd in het kader van de feestelijkheden rond het 100-jarig bestaan van Philips een bezoek 

aan de Efteling georganiseerd. Met 24 bussen en politiebegeleiding ging men naar een grote tent, 

waar ook Frits Philips aanwezig was. Op de terugweg moest een extra bus gecharterd worden omdat 

vijftien leden niet op tijd terug waren… 

Tegenwoordig zijn er voor iedereen meer reismogelijkheden, maar velen vinden het gemakkelijk 

wanneer alles geregeld en begeleid wordt om met vertrouwde leden op stap te gaan. In 2007 

organiseerde het reisbureau eenendertig verschillende reizen voor 1700 leden. Inmiddels hebben de 

lokale verenigingen eigen reisgroepen. Deze organiseerden in 2007 zesenvijftig reizen voor zo’n 3000 

personen. 

 

Groepsfoto van de reis naar Straatsburg  in 1988 

Kunst en Cultuur 
In 2002 werd een aparte groep “Kunst en Cultuur” opgericht. De eerste proefreis was naar het 

Bonnefanten museum en de Sint Servaaskerk in Maastricht. Daarna werden er zes à zeven 

evenementen per jaar georganiseerd, waaronder het regelen van kaarten voor vierhonderd plaatsen 

in het Muziekcentrum in Eindhoven. Tegenwoordig worden er lezingen over kunst, cultuur, natuur, 

reizen en historie door de lokale afdelingen gehouden. 
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De ontwikkeling van het ledenaantal 
In 1948 is de vereniging begonnen met 38 leden en dat aantal is in 2023 gegroeid tot circa 8000. De 

PVGE is een van de grote ouderenverenigingen in Noord-Brabant. De toelatingscriteria zijn in de loop 

der tijd aangepast. Aanvankelijk moest je bij Philips pensioenrechten hebben opgebouwd. Deze 

voorwaarde is in 1980 komen te vervallen en nu kan iedereen die zich hiertoe aangetrokken voelt, lid 

worden van een lokale vereniging. Gestart als mannenclub zijn er nu zelfs meer vrouwen dan 

mannen lid.  

 

De laatste tientallen jaren hebben de reorganisaties van Philips geresulteerd in een afname van 

Philips-gepensioneerden en een toename van senioren van andere bedrijven. Het overige deel heeft 

tegenwoordig een ander arbeidsverleden. De werving van nieuwe leden staat hoog op de agenda van 

bestuur. Gelukkig heeft de vereniging veel interessants te bieden en zijn er mogelijkheden voor 

verdere groei. 

Pensioen en inkomen 
Door het lidmaatschap van de PVGE zijn de leden aangesloten bij de KNVG, tegenwoordig KG (Koepel 

van (Nederlandse Verenigingen van) Gepensioneerden). Dit is een landelijke organisatie die de 

belangen van de senioren behartigt op het gebied van pensioenen en inkomen. KNVG is actief met 

betrekking tot de verbetering van de transparantie bij pensioenfondsen, overleg met de politiek en 

overheid en het maatschappelijk middenveld. Gezien de oorsprong van de PVGE wordt ook 

samengewerkt binnen het verband van Philips-gepensioneerden richting Philips Pensioenfonds, om 

daar de belangen van betrokkenen te behartigen. 

De omliggende gemeenten 
Vanaf 1983 is er structureel meer aandacht besteed aan de buurgemeenten. Op 1 januari 1984 

werden de afdelingen Aalst-Waalre, Geldrop, Son en Breugel en Veldhoven opgericht. In 1994 kwam 

de gemeente Nuenen van de grond. Deze afdelingen hadden nog geen juridische zelfstandigheid. De 

niet tot deze afdelingen behorende leden, of ze nou in Eindhoven of elders woonden, vielen 

rechtstreeks onder de centrale PVGE. 
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Vijftien jaar later, in 1994, werd het gebouw aan de Mathildelaan gesloopt en moest de PVGE 

wederom verhuizen naar de Bomansplaats in Eindhoven. 

 

Verdere ontwikkelingen 
In de negentiger jaren is de rol van de afdelingen versterkt. De toen bestaande afdelingen kregen de 

namen: Aalst-Waalre-Valkenswaard, Geldrop-Mierlo en Heeze-Leende, Nuenen c.a., Son-en-Breugel 

e.o. en Veldhoven e.o. Sinds 1999 zijn de voorzitters van deze vijf afdelingen deel gaan uitmaken van 

het verenigingsbestuur.  

In 2000 werden ook de Eindhovense leden ondergebracht in een eigen PVGE afdeling Eindhoven. 

Deze verzelfstandiging was niet eenvoudig: het ledental was groot en er was een verwevenheid met 

de activiteiten en bezittingen van de vereniging. Dit is pas gelukt na vele moeizame en soms 

emotionele discussies, maar door de tijd te nemen en te luisteren naar adviezen van buitenstaanders 

is toch voor alle problemen een oplossing gevonden. In 2001 is ook nog de afdeling Best e.o. 

opgericht en in 2009 de afdeling Helmond. 

De verzelfstandiging van de PVGE afdelingen 
De regionale verenigingen kregen meer zelfstandigheid en dit proces kreeg op 17 mei 2006 een 

formele afronding. Zaken die men moest overwegen waren onder andere: 

• Wat te doen met centrale clubs 

• Wat te doen met het centrale reisbureau 

• Hoe gaan we de belangenbehartiging organiseren 

• Blijft het clubblad “de Schouw” 

• Blijven de jaarlijkse contactbijeenkomsten  

• Hoe moeten we de financiën splitsen 

• Wat gebeurt er met leden die bij geen enkele afdeling horen 

De vereniging en aangesloten afdelingen kregen nieuwe statuten en huishoudelijke reglementen. 

Deze zijn openbaar en in te zien op de website. Vanaf dat moment bestaat de PVGE tot 2023 uit acht 

zelfstandige verenigingen, die voor bovenregionale zaken overkoepeld worden door de 

hoofdvereniging. De naam PVGE e.o. werd toen weer vervangen door PVGE. Ook werden de 

communicatiemogelijkheden uitgebreid met een eigen website www.pvge.nl. 

Er was een aantal gevolgen van de reorganisatie: in 2002 is gestopt met de organisatie van jaarlijkse 

contactbijeenkomsten: de feestelijke bijeenkomsten voor alle leden van de PVGE. Voortaan werden 

de bijeenkomsten per vereniging gehouden. Een ander voorbeeld is de algemene ledenvergadering: 

deze is in 2007 vervangen door de Verenigingsraad. Deze wordt gevormd door de bestuursleden plus 

de daartoe aangewezen leden naar rato van het aantal leden van de verenigingen. De bijeenkomsten 

van de Verenigingsraad worden vooraf aangekondigd en zijn openbaar. Dankzij deze aanpassingen is 

de PVGE een sterke organisatie, aantrekkelijk voor senioren, ongeacht hun achtergrond. 

http://www.pvge.nl/
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Het verenigingsblad “de Schouw” 

 

Zodra de vereniging enige omvang begon te krijgen communiceerde het bestuur met de leden via 

een onregelmatig verschijnend mededelingenblad. Vanaf december 1981 kreeg dit blad de naam van 

het gebouw waarin het gemaakt werd en heette het “de Schouw”. Het verscheen vier maal per jaar 

en bestond meestal maar uit enkele pagina’s. Het kreeg al snel een vast format: eerst een 

tweekoloms en later een driekoloms lay-out. Het blad werd door het hoofdbestuur gemaakt. Piet 

Brouwers heeft dit acht jaar op zich genomen en hij verhoogde de frequentie naar zesmaal per jaar. 

In 1999 kreeg het blad een redactieteam en het aantal pagina’s is daarna gestegen. Tot 2007 bevatte 

het blad voornamelijk Eindhovens nieuws en kreeg daarna een eigen kroniek. Ook de lokale 

verenigingen kregen hun eigen kronieken; in Veldhoven heet het blad “de Veldpost”, en in Best 

“Actief”. 

De laatste editie van de Schouw is in januari 2023 verschenen. De lokale verenigingen nemen 

sindsdien de communicatievoorziening voor hun rekening. Actueel nieuws voor alle leden wordt nu 

op de website gezet en bekend gemaakt via een e-mail Nieuwsflits. 

Belangenbehartiging 
De vereniging werd opgericht met het doel om door bundeling van krachten en door het effectief 

benutten van beschikbare kennis en mogelijkheden, nuttige zaken met elkaar te bereiken. In de 

eerste jaren betrof dat vooral huisvesting en zorg voor te dure of moeilijk verkrijgbare 

basisbehoeften en het opstarten van educatieve activiteiten. 

In de afgelopen 75 jaar is de wereld enorm veranderd en de gepensioneerde van nu is niet dezelfde 

als die van destijds. Het aantal senioren is sterk gegroeid en de relatie met Philips is gestopt. Vroeger 

was de PVGE voornamelijk een mannenclub maar vanaf 2008 zijn er meer vrouwen dan mannen lid. 

De belangen van de leden zijn in de jaren sterk veranderd en de wijzen waarop die kunnen worden 

behartigd zijn ook gewijzigd.  

De aandacht ligt nu meer dan toen op welzijn, wonen en zorg. Samen met de KBO wil de PVGE de 

stem van de senioren laten horen, zowel lokaal als op provinciaal niveau.  

Belangenbehartiging is meer dan het alleen beïnvloeden van het overheidsbeleid. Ook houdt de 

PVGE zich bezig met zaken als: 

• het kritisch volgen van ontwikkelingen op het gebied van pensioenen en de AOW 

• Het realiseren dat MyShop (de voormalige Philips-personeelswinkel) is opengesteld voor alle 

PVGE-leden  
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• Het onderhandelen met bedrijven en organisaties over kortingen voor de leden. 

De effecten van belangenbehartiging zijn vaak niet op korte termijn zichtbaar en is het nodig om de 

belangen voortdurend te blijven verdedigen. Het hebben van invloed is direct afhankelijk van het 

aantal leden dat wordt vertegenwoordigd. Het is dus zaak om continu aandacht aan ledenwerving te 

besteden. Tevens is de vereniging afhankelijk van vele vrijwilligers die dit werk willen doen: er zijn 

vacatures voor projecten maar ook voor meer permanente functies. 

Op het gebied van Individuele ondersteuning geeft de PVGE Cliënten advies, Hulp bij 

Belastingaangifte (HUBA), ondersteuning bij keukentafelgesprekken en informatie via de website. 

Naast bovengenoemde belangenbehartiging is veel geïnvesteerd in recreatieve en educatieve 

activiteiten. Het zijn juist deze activiteiten waardoor de PVGE voor veel mensen aantrekkelijk is.  

Het 40-jarig jubileum 

 

In het jubileumnummer van de Schouw op 18 januari 1988 schreef Dr. Ir. F.J. Philips het voorwoord: 

“Bij het jubileum van de Vereniging van Gepensioneerden wil ik aan mijn hartelijke gelukwensen nog 

enige gedachten toevoegen.  

Het Philips’ Pensioenfonds is van nog oudere datum. Mijn oom Gerard en mijn vader Anton Philips 

hebben altijd veel van hun medewerkers gevraagd, maar zij gaven altijd zelf het voorbeeld. Na jaren 

van hard werken moest, naar hun inzicht, echter ook iets gedaan worden aan een voorziening voor 

eventuele weduwen en wezen en een gegarandeerde pensioenuitkering. Toen in 1912 de firma 

omgezet werd in een Naamloze Vennootschap, werd tevens de grondslag gelegd voor een 

pensioenfonds. In die tijd werd vijftien procent van de winst, bestemd voor de belangen van het 

personeel, steeds gebruikt voor de pensioenopbouw. In die jaren was Philips trouwens een van de 

weinige bedrijven, die over een pensioenfonds beschikte, zodat men niet was aangewezen op steun 

van kinderen, ook al omdat er toen nog geen AOW bestond. 

Nu velen zich verenigd hebben in deze jubilerende vereniging is de mogelijkheid geschapen elkaar van 

tijd tot tijd te zien en de vriendschapsbanden, die tijdens het werken bij Philips zijn gesmeed, te 

continueren.  Doordat jaren geleden de Vereniging voor Gepensioneerden zich óók heeft opengesteld 

voor gepensioneerden van andere bedrijven, wordt de gezamenlijke taak, de belangen van nog méér 

mensen te behartigen, nóg belangrijker. 

Ik mag het bestuur nogmaals complimenteren met wat het voor ons allen organiseert. Dat een 

gepensioneerde niet, zoals men vroeger wel zei, het leven van een rustige rentenier gaat leiden, maar 

nog volop in het leven kan staan, met actieve belangstelling voor wat in stad en land gebeurt...” 
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Het 50-jarig jubileumfeest 
Op 20 mei 1998 werd het gouden jubileum gevierd met een groot feest in Koningshof in Veldhoven. 

Ongeveer drieduizend leden genoten op die zomerse lentedag van een gevarieerd programma van 

revue, muziek, dans, toneel, zang en theater en deden zich tegoed aan een feestelijke maaltijd. De 

jubileumcommissie had een zestigtal vrijwilligers bereid gevonden assistentie te verlenen. Kort na 

het middaguur ontstond er een enorme verkeerschaos, maar de politie en handige parkeergidsen 

zorgden ervoor dat iedereen uiteindelijk kon deelnemen. De feestgangers kregen een 

deelnemerskaart toegestuurd. Dit was het toegangsbewijs en gaf aan hoe laat men bij welk 

programma werd verwacht. Tevens waren vijf consumptiebonnen bijgesloten, waaronder een voor 

de maaltijd.  Deze feestmaaltijd bleek een grote logistieke operatie en werd in drie groepen van 

duizend personen genoten. Het was niet alleen overdadig, maar vooral smakelijk en plezierig 

opgedist. 

Het 60-jarig jubileum 
In April 2008 was de centrale jubileumviering van 10-17 uur in het Evoluon. Er was een seniorenbeurs 

georganiseerd voor alle senioren uit de regio. Bedrijven belichtten onderwerpen die de interesse 

hebben van senioren, zoals vrijetijdsbesteding, reizen, financiële dienstverlening. Leden van de PVGE 

hadden gratis toegang op vertoon van de lidmaatschapskaart. De normale toegangsprijs was vier 

euro per persoon, maar met een bon uit het ED kon je 50% korting krijgen. 

PVGE symposia 
In 1998 en 2008 werd een symposium in het Evoluon georganiseerd als onderdeel van het 50- en 60-

jarig jubileumprogramma. De lezingen werden goed bezocht door de leden, maar ook door andere 

organisaties. Dankzij deze activiteit heeft de PVGE meer waardering gekregen voor haar werk op  het 

gebied van belangenbehartiging. Het thema was “Slimme zorg” en is nog steeds een actueel thema. 

Doelstelling was om te kijken hoe de ouder wordende mens zo lang mogelijk prettig kan blijven 

wonen in de eigen en vertrouwde woonomgeving. Ook toen waren innovaties en technologie al 

belangrijk. 
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De PVGE anno 2023  
De acht regionale verenigingen hebben clubs waar leden met dezelfde interesse elkaar ontmoeten 

en samen hun hobby uitoefenen. In totaal zijn er zo’n 130 clubs actief: van fotografie tot koken en 

van gymnastiek tot Nordic walking. 

In 2023 is de afdeling Geldrop-Heeze-Leende opgehouden te bestaan door een gebrek aan 

vrijwilligers en bestuurders. 

De doelen van de PVGE van toen maken nog steeds deel uit van de missie van de zeven regionale 

verenigingen. Elke lokale vereniging heeft een verscheidenheid aan clubs en organiseert allerlei 

verenigingsbijeenkomsten. Een legertje vrijwilligers zorgt dat de leden elkaar kunnen blijven 

ontmoeten bij binnen- en buitenactiviteiten. Deze vrijwilligers dragen de verenigingen en bezorgen 

de leden vele fijne momenten. Vrijwilligers zijn altijd van harte welkom! 

Veel mensen worden lid van de PVGE als men een nieuwe levensfase ingaat. Er is behoefte aan 

nieuw sociaal contact: elkaar ontmoeten bij gezamenlijke interesses. Uit een enquête kwamen de 

volgende redenen om zich op te geven: 

• Met anderen van het leven genieten: bijvoorbeeld samen gezond blijven bewegen 

• Samen je talenten verder ontwikkelen in vele creatieve en hobbyclubs: van schilderen tot 

motorrijden, van koken tot musiceren, van bridgen tot fotograferen en vele andere activiteiten 

• Nieuwe mensen leren kennen (“zoek een maatje”) en tegelijkertijd werken aan het uitbreiden 

van je netwerk 

• Veel gezellige uitjes op allerlei gebied. Musea bezoeken, samen uit eten, theaters bezoeken, een 

dagje reizen, buitenlandse reizen 

• Nieuwe uitdagingen zoals oppakken van vrijwilligerswerk 

• Voor anderen op de bres staan als cliëntondersteuner WMO of helper bij belastingaangiften 

• Kortingen bij veel bedrijven en winkeliers in de regio zoals Philips-producten kopen bij Myshop 

Eindhoven tegen personeelsprijzen. 

De toekomst 
De PVGE van nu is een andere vereniging dan 75 jaar geleden. De vereniging heeft zich in de jaren 

aangepast aan de veranderende wensen en interesses van de eigen leden, en aan de veranderende 

maatschappij en wetgeving (bijvoorbeeld privacy regels). 

Er zijn veel clubs gestart en sommige ook weer gestopt. 75 jaar geleden waren er bijvoorbeeld nog 

geen computers of digitale camera’s. En een rokersclub heeft tegenwoordig echt geen draagvlak 

meer… 

De leeftijden van PVGE-leden kunnen variëren van 50 - 100 jaar. Senioren van 50 - 80 jaar kunnen 

tegenwoordig goed voor zichzelf opkomen. Dat betekent dat de belangenbehartiging voor deze 

categorie minder aandacht dan vroeger heeft gekregen. In de leeftijdscategorie boven de 80 jaar is er 

juist weer meer behoefte aan ondersteuning. Hier is voor de PVGE een belangrijke rol weggelegd. 

De PVGE is en blijft een dynamische vereniging. Als een aantal leden een nieuwe club wil oprichten, 

krijgen ze daarbij alle hulp. Er is veel kennis over hoe je dat moet doen. Praktische zaken moeten 

worden geregeld, onder andere een plek om de hobby uit te oefenen, de financiën en publicaties in 

de Veldpost of op de website. Voor de coördinator is er een vast aanspreekpunt vanuit het bestuur 

om alles in goede banen te leiden. 
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Een vereniging wordt door haar leden gedragen: voor de organisatie van alle activiteiten is de inzet 

van vrijwilligers essentieel. Ze zijn het ‘goud’ van onze vereniging en de PVGE is trots op haar 

coördinatoren, bestuurders en organisatoren. 

Met de inzet van voldoende vrijwilligers blijft de PVGE ook in de toekomst een levensvatbare 
vereniging en hét ontmoetingsplatform voor senioren uit de hele regio Eindhoven. 
 
 
 
Bronnen De teksten zijn grotendeels overgenomen uit de Schouw, edities 1988-1, 2008-3 en 2008-6, 

uit enkele PVGE brochures en enkele archieven van de PVGE. Speciale dank aan de dames Vrijhof en 

Bruens van de PVGE Koepel voor het beschikbaar stellen van oud fotomateriaal en nuttige 

achtergrond informatie. 

Disclaimer Dit overzicht is samengesteld door Ben Kumeling uit beschikbaar gesteld materiaal en is 

niet bedoeld als een historisch verantwoorde beschrijving van de PVGE. 

 


